
Zápis  
ze 14. zasedání Akademického senátu UHK dne 11. listopadu 2009 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Tatiana Gavalcová (FIM), Ing. Karol Radocha (PdF), PhDr. Jan  
Mervart (FF) 
 
Mgr. Václav Maněna (FF),  
Ing. Jaroslava Dittrichová, Ing. Karel Mls (FIM), 
Mgr. Iva Bartošová, RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner  (PdF), 
 
Michal Munzar, Vítězslav Louda (SK za FF), 
Tomáš Juříček, Jiří Šťovíček, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Bc. Michaela Brabcová, Aleš Roubal, Filip Sedlák (SK za PdF). 
 
Omluveni: Kateřina Francová (SK za PdF), Mgr. Lenka Horáková, Mgr. Jiří Štěpán 
(FF), Mgr. Filip Rubáček (FIM), Vojtěch Talášek (SK za FIM), Petr Rezek, Martina 
Týblová (SK za FF). 

Hosté: PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., prorektorka pro strategii a rozvoj, Mgr. 
Petr Grulich, Ph.D., děkan FF, doc. Ing. Václav Janeček, CSc., děkan FIM, PaedDr. 
PhDr. Miloslav Vondráček, Ph.D., proděkan PdF, Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, 
předsedkyně AS FF, RNDr. Pavel Pražák, předseda AS FIM, Mgr. Jaroslav Kacetl, 
Ph.D., zástupce UHK ve sněmu RVŠ. 

Průběh jednání:  
 
Jednání otevřela a vedla doc. Gavalcová. Přivítala všechny senátorky a senátory 
a hosty přítomné na zasedání. Vyzvala senátorku Bc. Michaelu Brabcovou, 
zařazenou na uvolněné místo do SK AS UHK, aby se představila, Bc. Brabcová tak 
učinila. 
 
Program zasedání byl navržen následovně: 
 

 
1. Novela Statutu FF UHK (předkládá Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF) 
2. Novela Statutu FIM UHK (předkládá doc. Ing. Václav Janeček, CSc., děkan 
FIM) 
3. Tvorba etického kodexu UHK  
4. Delegování náhradníka do SK Rady vysokých škol 
5. Různé 
 
 
Doc. Gavalcová vznesla dotaz na doplnění nebo změnu pořadí projednávání 
jednotlivých bodů. Nikdo z přítomných senátorů tak neučinil, proto se zasedání řídilo 
programem tak, jak byl navržen. 
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Bod 1. Novela Statutu FF UHK (předkládá Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF) 
 

Doc. Gavalcová uvedla, že novelu Statutu FF UHK předkládá na jednání AS UHK 
děkan FF UHK v součinnosti s předsedkyní AS FF Mgr. et Mgr. Pavlínou 
Springerovou. Hlavním účelem novely Statutu FF UHK bylo zapracování Studijního 
a zkušebního řádu UHK, změna názvu fakulty z FHS na FF a další. Novela Statutu 
FF UHK byla členům AS UHK zaslána elektronicky jako příloha mailové 
korespondence předsedkyně AS FF UHK dne 27.10.2009 a byla součástí pozvánky 
na jednání.  
 
Doc. Gavalcová předeslala, že v dalším bodu programu bude následovat také 
projednání novely Statutu FIM UHK. Na úvod do postupu schvalování obou statutů 
Akademickým senátem UHK odkazovala na zákon, v němž se uvádí, že na statut 
fakulty se vztahuje § 17, odst. 2 o statutu veřejné vysoké školy. Proto statut fakulty 
má obsahovat přiměřeně to, co je požadováno od statutu vysoké školy.  
 
Poté Mgr. Grulich, děkan FF UHK, prezentoval Novelu Statutu FF – uvedl, že 
se nejedná o nový statut, ale pouze o účelovou novelu, která akceptuje změny 
po přijetí SZŘ UHK jako vnitřního předpisu fakulty a také změny související 
s přejmenováním fakulty z původní FHS na FF. Zdůraznil pouze ty změny, které 
se týkají změny statutu – v čl. 5, čl. 12 a čl. 19.  
 
Doc. Gavalcová požádala nejprve o ujasnění obsahu předloženého: na základě 
materiálů poskytnutých AS UHK a poté rozesílaných senátorům byl předložen 
kompletní text Statutu FF UHK a ne pouze novela několika částí Statutu UHK.  
 
Dr. Mitlöhner navrhuje možnost jednat pouze o úpravě několika bodů Statutu FF 
UHK a nezabývat se celým dokumentem.  
 
Mgr. Springerová vysvětluje, že zaslala zpracovaný nový Statut FF UHK a dále 
pouze změnový dokument, kde byly vyznačeny změny. Později, už po termínu 
podávání materiálů pro jednání, zaslala opakovaně Statut FF UHK a vyznačené 
změny. Doc. Gavalcová uvedla, že s ohledem na překročení termínu tyto materiály 
už nebyly senátorům rozeslány, navíc opakovaně obsahovaly kompletní text 
předkládaného dokumentu, proto i v programu jednání byl tento bod uveden 
ve formulaci „Novela Statutu FF UHK“. 
 
Doc. Gavalcová upozorňuje, že pokud další části stávajícího Statutu FF UHK 
zůstanou nezměněny, budou obsahovat formulace, které je potřebné upravit, 
a na některé jako závažné poukázala.  
 
Mgr. Grulich podotýká, že by nerad provedl změnu statutu na sklonku svého 
volebního období.  
 
Doc. Gavalcová upozorňuje, že motivace ke změně plyne i z toho, že statuty 
jednotlivých fakult se i strukturou hodně liší, což by bylo vhodné upravit už i kvůli 
přehlednější orientaci uživatele v jednotlivých součástech z hlediska jejich umístění 
v příslušném textu a také vlastního obsahu, jak to uvádí i zákon. 
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Mgr. Springerová uvedla, že se provedly pouze změny, týkající se SZŘ. AS UHK 
mohl toto deklarovat dopředu.  
 
Dr. Mervart namítá, že jednání AS FF nebylo opravdu směrováno z AS UHK, že by 
mělo jednat o jiných věcech než je změna kolem SZŘ.  
 
Dr. Mitlohner nabádá k projednávání – na programu je novela statutu, což je možné 
také chápat pouze jako změny některých článků. AS UHK je může projednat 
a schválit a zároveň doporučit AS FF, ať dají do souladu celý statut FF UHK (i včetně 
odkazů na vlastní volební a jednací řád, který stále nese označení VJŘ FHS). 
 
 Doc. Gavalcová upozorňuje na nepřesnosti uvedené ve stávajícím Statutu FF UHK 
a na to, že jejich vystavení na webové stránky UHK vede minimálně k nefunkčním 
odkazům.  
 
Dr. Vondráček navrhuje Mgr. Grulichovi stáhnou zpět jeho bod. 
 
Mgr. Grulich chce i přesto nechat schválit Novelu Statutu FF UHK na zdejším 
zasedání pouze ve smyslu schválení změn několika článků a celé znění Statutu FF 
upravit až následně (uvádí, že je to otázka několika měsíců). 
 
Doc. Gavalcová akceptuje, tudíž AS UHK se nebude zabývat kompletním 
dokumentem, ale pouze články, ve kterých je nová úprava, a to tak, jak to navrhuje 
dr. Mitlöhner, předseda legislativní a mandátové komise AS UHK. Proti tomu nikdo 
ze senátorů nenamítá. V případě, že AS FF UHK se bude následně zabývat tvorbou 
Statutu FF UHK ve větším rozsahu, lze ze strany AS UHK poskytnout spolupráci, 
pokud bude o to zájem.  
 
Další náměty na diskusi se nevyskytly, proto diskuse byla ukončena. Na základě 
zákona má AS UHK schválit tento návrh změn ve Statutu FF UHK jako vnitřním 
předpisu součásti vysoké školy hlasováním. Schválení/neschválení se provede 
v jednom hlasování o změnách ve třech článcích najednou, a to  

- čl. 5, odst. 5,  
- čl. 12, odst. 2 a  
- čl. 19, bod 2 a 3  

tak, jak jsou uvedeny v textu stávajícího Statutu FF UHK ve znění předloženém 
Mgr. Petrem Grulichem, Ph.D., děkanem FF (poznámka při kompletování zápisu: jde 
o Statut FF UHK ve znění schváleném AS FF na jednání AS FF UHK dne 
19.10.2009, tento údaj o schválení Akademickým senátem FF UHK jako jeden 
v závěrečných ustanoveních Statutu FF UHK chybí).   
 
Hlasování bylo navrženo veřejným způsobem (tajné pro tento případ zákon 
neukládá), v okamžiku hlasování je přítomno 16 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 16,  proti 0, zdržel se 0. 
 
Změna čl. 5, bod 5, čl. 12. bod 2 a čl. 19, bod 2 a 3 v textu stávajícího Statutu FF 
UHK ve znění předloženém Mgr. Petrem Grulichem, Ph.D., děkanem FF 
a zaslaném AS UHK Mgr. et Mgr. Pavlínou Springerovou, Ph.D., předsedkyní 
AS FF, byla schválena. 
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Bod 2. Novela Statutu FIM UHK (předkládá doc. Ing. Václav Janeček, CSc., 
děkan FIM) 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že novelu Statutu FIM UHK předkládá AS UHK děkan FIM 
UHK, tato novela byla schválena na zasedání AS FIM UHK a podrobnosti může 
uvést také přítomný RNDr. Pavel Pražák, předseda AS FIM. Novela Statutu FIM UHK 
byla senátorům k seznámení zaslána elektronicky jako součást pozvánky na jednání. 
Poté udělila slovo děkanovi FIM. 
 
Doc. Janeček uvedl, že předkládá novelu Statutu FIM UHK s tím, že tento statut 
by měl být platný od 11.11.2009 s účinností od 1.1.2010. Změny jsou vyvolané 
sjednocením SZŘ na univerzitní úrovni a nastaly v čl. 7, čl. 25, v příloze č. 1 
a v příloze č. 4. Novela Statutu FIM byla projednána AS FIM 13.10.2009. 
 
Doc. Gavalcová žádá opravit formulační nepřesnosti v čl. 16 a 25. Děkan FIM 
a předseda AS FIM akceptují.  
 
Byla otevřena diskuse k předkládanému dokumentu, nikdo nediskutoval. Na základě 
zákona má AS UHK schválit tento návrh Statutu FIM s uvedenými upřesněnými 
formulacemi hlasováním jako o vnitřním předpisu součásti vysoké školy.  
 
Hlasování bylo navrženo veřejným způsobem (tajné pro tento případ zákon 
neukládá), v okamžiku hlasování je přítomno 16 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 16, proti 0, zdržel se 0.  
 
Novela Statutu FIM UHK ve znění předloženém doc. Ing. Václavem Janečkem, 
CSc., děkanem FIM, byla schválena. 
 
Bod 3. Tvorba etického kodexu UHK  
 
Doc. Gavalcová uvedla, že Dlouhodobý záměr UHK a jeho aktualizace na rok 2009 
obsahuje jako jeden z cílů univerzity vytvoření etického kodexu UHK a to 
ve spolupráci s AS UHK. Plnění tohoto cíle bylo předmětem jednání kolegia rektora 
dne 4.11.2009 a Zápis z kolegia rektora dne 4.11.2009, bod Průběžné hodnocení 
plnění Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK na rok 2009, uvádí formou úkolu:  
 
• Kodifikace a přijetí zásad pro pedagogickou a tvůrčí činnost akademických 
pracovníků UHK ve formě Etického kodexu pracovníků UHK: doc. Gavalcová 
a dr. Musilová sledují trendy, návrh textu připraví AS UHK. Kolegium se shodlo 
na účelnosti stručného a výstižného pojetí textu. 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že práce přípravného nebo podkladového charakteru 
pro etický kodex byly v průběhu roku učiněny a věnovali se jim Jaroslav Kacetl 
(pracující v této oblasti na základě jeho činnosti v pracovní komisi pro etiku 
ve vědecké a pedagogické práci Rady VŠ), Alena Vejsadová (v rámci přípravy 
výběrového projektu na FIM) a předsedkyně AS UHK (rovněž na základě činností 
v pracovních komisích Rady VŠ). Je to však úkol pro celý AS UHK, lze vzít např. 
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připravené materiály jako bázi, shodnout se na obsahu a formě textu a kvalifikovaně 
posoudit výsledný text  předpokládaný jako cílový. 
  
Doc. Gavalcová navrhuje oslovit další kolegy z fakult UHK, nezávisle na členství 
v akademických senátech. Setkala se za tím účelem s doc. dr. Ilonou Semrádovou, 
vedoucí Katedry aplikované lingvistiky FIM; doc. Semrádová se problematikou 
zabývá a je ochotna věnovat se této činnosti. Doc. Gavalcová se obrací 
na představitele FF a PdF s prosbou o nominaci jejich zástupců například 
z relevantních kateder - kolegů věnujících se odborně právě této problematice. Tím 
by vznikl tým 6 lidí. Jde o práci na nejbližší 2-3 měsíce, setkávání spolu s mailovou 
komunikací a činnosti by se koordinovaly s p. prorektorkou Musilovou, případně 
s Pracovní komisí pro etiku ve vědecké a pedagogické práci Rady vysokých škol. 
Z tohoto pracovního týmu a dalších by se mohla případně vytvořit i etická komise 
AS UHK.  
 
Mgr. Grulich uvedl, že se k tomuto tématu hlásí, ale jméno člena dodá později. 
 
Dr. Vondráček podotkl, že návrh sdělí také později. 
 
Ing. Mls se dotázal, zda bude možné potom sledovat i dění a postup této skupiny 
a zda se uvažuje o zpřístupnění na počítačové síti školy, aby se k tomu mohli 
zájemci vyjádřit (i se s tím seznámit). 
 
Doc. Gavalcová odpovídala, že od pracovní skupiny by to bylo žádoucí.  
 
Ing. Mls navrhuje např. zřídit diskusní fórum k předmětu činnosti například jako 
součást stránky AS UHK (nicméně nemá představu velké diskuse). 
 
Bod byl uzavřen s tím, že o složení týmu a konkrétních dalších krocích bude AS UHK 
informován na dalším jednání v prosinci 2009 a na základě předpokládaných 
nominací začne pracovat tým s cílem vytvořit etický kodex pro UHK. 
  
Bod 4. Delegování náhradníka delegáta UHK do SK Rady vysokých škol 
 
Miroslav Vejman jako dosavadní náhradník delegáta UHK do SK RVŠ odstupuje 
z této funkce kvůli přerušení studia a oznámil to dopisem ze dne 21.10.2009 
adresovaným předsedkyni AS UHK. AS UHK to bere na vědomí. 
  
Je nutné najít kandidáta na náhradníka delegáta UHK do SK na fakultách, poté bude 
následovat volba členy SK AS UHK na jednání AS UHK.  
 
AS FIM navrhuje Lenku Svobodovou, 1. ročník, obor mcr, projevila ochotu. 
AS FF navrhuje Bc. Martina Tománka, studenta navazujícího magisterského oboru 
Politologie – latinskoamerická studia.  
PdF zatím nedelegovala nikoho.  
 
Doc. Gavalcová se obrací na akademické senáty fakult, dr. Pražák namítá, že AS 
fakulty se k tomu nemusí vyjadřovat, stačí delegace kandidátů pouze AS UHK.  
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Doc. Gavalcová uvedla, že AS UHK uplatní postup podle Statutu RVŠ a kandidáti 
o tuto pozici se přijdou prezentovat na AS UHK na prosincové zasedání a pohovoří 
o své představě práce v RVŠ. Volba náhradníka delegáta UHK ve SK RVŠ 
se uskuteční na tomto zasedání podle VJŘ AS UHK. 
 
Bod 5. Různé 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že se neuskutečnil záměr konat akademickou obec UHK: 
podle VJŘ AS UHK na podzim 2009; termín souvisel s postupem strukturace 
univerzity. Svolání akademické obce je nutné, navrhuje leden 2010. Obsahem 
je především činnost AS UHK, strukturace UHK a další činnosti UHK plynoucí 
z aktualizace DZ UHK. Přitom svolání akademické obce UHK do konce r. 2009 
časově už není možné, proto žádá o návrhy AS, s tím, že je nutné se poradit 
i s vedením UHK. 
 
Předsedkyně AS UHK informovala o konání seminářů k získání certifikátů ECTS 
Label nebo DS Label:  
- po sněmu RVŠ dne 19.11.2009, 13,30, Modrá posluchárna Karolina, seminář 

věnován koncepčním činnostem vysoké školy pro účely získání některého 
certifikátu, pořádá Rada vysokých škol, 

- 24.11., 10,00, v zasedací místnosti FIM, přízemí budovy FIM, pořádá MŠMT –
NAEP v rámci projektu Bologna Experts, jde o organizační činnosti a náležitosti, 
jak vyplnit a podat žádost, a stejně také  

- 3.12.2009, 10,00, Masarykova univerzita Brno, zasedací místnost rektorátu MU. 
  
Doc. Gavalcová uvádí, že na semináři 24.11. 2009 budou diskutovány podmínky, jak 
splnit formální požadavky získání certifikátu považovaného za známku kvality vysoké 
školy; snahou UHK je získat tyto certifikáty. Zájemce pozvala k účasti. 
 
Další příspěvky do různého nebyly. 
 
V závěru jednání bylo formulováno usnesení.  
 
Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát UHK na svém 14. zasedání dne 11. 11. 2009 přijal usnesení: 
 
1. AS UHK po projednání schvaluje změny čl. 5 odst. 5, čl. 19 odst. 2 a 3, čl. 12 

odst. 2 ve Statutu FF UHK ve znění předloženém Mgr. Petrem Grulichem, 
Ph.D., děkanem FF. 

2. AS UHK po projednání schvaluje novelu Statutu FIM UHK ve znění 
předloženém doc. Ing. Václavem Janečkem, CSc., děkanem FIM, s platností 
od 11.11. 2009 a účinností od 1.1.2010.  

 
O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 16 členů AS UHK. 
 
Hlasováno: pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0. 
Usnesení AS UHK bylo přijato. 
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Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 9. 12. 2009, 13,30 hod., 
zasedací místnost rektorátu UHK. 

 
                                                                                                   
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
 
V Hradci Králové dne 11.11.2009                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
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